
Németh Zsol t
országgyű lési képviselő

.S< I 9

Érkezett : 2012

	

1 6 .

Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbel i

választ igénylő kérdést kívánok intézni a Vidékfejlesztési Minisztériumot vezető
miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium vezet őjéhez

„Baranyában sem védi meg a földet a Fidesz, vagy mindegyiket Fideszes képvisel ők
családtagjainak szánják? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Ur !

Pár héttel ezelőtt a Baranya Megyei Önkormányzat leszavazta a Jobbik által beterjesztet t
Földvédelmi Bizottság létrehozásának indítványát . Így sajnos Baranya megyében az
önkormányzat részéről nem indulhat el hivatalos vizsgálat, hogy eddig mennyi terület is
kerülhetett külföldiek kezére. Ez több dolog miatt is aggályos. Az első , úgy néz ki, hogy a
Fidesz sem az országban, de sajnos Baranya megyében sem akarja megvédeni a földet, pedi g
ez elvárható lenne a neves borász megyei elnöktő l . A második, több információ is befutott
hozzánk, hogy eddig rengeteg föld került olasz illetve német kézbe, a pontos adatokat még
várjuk, hogy azt is a Miniszter Úr asztalára tegyük, ha már a saját emberei erre képtelenek .

A harmadik aggályos rész, amit ki kell, hogy emeljek, az pedig a Nemzeti Földalapkezelő
Szervezet pályázata körül kialakult helyi botrány . Ugyanis, amíg a Földvédelmi Bizottságo t
bőszen leszavazták, addig a megyei önkormányzat egyik Fideszes képviselőjének, Prettl
Jánosnak a családtagjai sorban nyerték el a pályázatokat . Az említett képviselő lánya, az
öccse, valamint annak lánya mára már a pályázati győztesek szűk soraiban találhatják
magukat, míg a helyi, politikailag a Fideszhez nem elkötelezett gazdáknak nem sikerül t
nyerniük. A furcsaságok sorát bővíti, hogy míg a pályázatok kifejezetten a helyi családi
vállalkozóknak, termel őknek és állattenyésztőknek szólt, addig pl . cégek is indulhattak a
földekért, sőt Baranya megyében egy ilyen cég, a Sertáp Kft . még nyerhetett is . Igaz, hogy a
cég a pályázatok kiírásáig Békés megyében volt bejegyezve, csak a pályázat kiírásának



hetének helyezte át székhelyét Baranyába . A gazdálkodók szerint más furcsaság is van a
pályázatok körül : tudnak olyanról, aki a traktorosa nevében pályázott, de olyanról is, ak i
hiányos, ezért érvénytelen pályázatot adott le, mégis nyert . Azt is felháborítónak tartják, hogy
míg a pályázatok elbírálása februárban megtörtént (a nyerteseknek küldött levélben márciu s
elejei dátum szerepel), addig őket csak április közepén értesítették .

Tisztelt Miniszter Úr !

Hogy lehet, hogy amíg Önök leszavazzák a Földvédelmi Bizottságokat, a Jobbik a
földvédelmére tett javaslatait, addig nyugodtan vándorolhat a föld idegen vagy Fidesz közel i
emberek kezébe? Mikor védik már meg a magyar a földet és szabadulnak meg a z
oligarcháktól?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2012. augusztus 16 .

Tisztelettel :

Jobbik Magyarországért Mozgalom
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